
   Vážení a milí spoluobčané,

 jarní prázdniny mají děti za sebou a do těch letních 
zbývá ještě pěkná řádka dní, ale dny plynou velice 
rychle a blížící se jaro a s ním i příslib pěkného 
počasí tyto dny našim dětem jistě přiblíží dřív než 
se nadějí .
Co nás čeká v letošním roce. V únoru zastupitel-
stvo obce schválilo rozpočet na rok 2009. Prioritou 
obce bude vybudování nového vodovodu ze Semčic 
do Žerčic . Ze staveb je nutné  dokončit komunika-
ci U Okálů a  vybudovat dětské  hřiště. Z důvodů
vlhkosti, která působí na budovu zdravotního stře-
diska bude potřeba letos tento objekt odizolovat .

Z projektů je to příprava projektová dokumentace 
na modernizaci klubovny v areálu koupaliště a pro-
jekt na odkanalizování středu obce Semčice.Letos 
bylo zatím požádáno o jednu dotaci, a to na ,,Splát-
ka úroků z úvěru - na výstavbu TI 35 RD“. Obec 
bude žádat i o dotaci na výstavbu vodovodu Semčice 
– Žerčice. O termínech realizace staveb a oprav bu-
dete informováni v dalších vydáních Semčického 
zpravodaje .
Na závěr bych Vás chtěla pozvat na příští zasedání 
zastupitelstva obce, které se bude konat 20. dubna 
2009.

Jana Dlouhá, starostka

únor 2009 ročník 11, číslo 1

Zastupitelstvo obce Semčice:

A) Bere na vědomí:
 
1. Informaci o výsledku ankety ,,Dětské hřiště“ 
2. Informaci o plnění úkolů uložených OZ na jed-
nání ze dne 9.9. a  27.10.2008
3. Informaci o výsledku průběžného auditu hos-
podaření obce k 2.12. 2008
4.  Žádost o projednání nevyhovující provozní doby 
České pošty v Semčicích .
5.  Žádost paní Jany Kočové o výměně oken na č.p. 
7 Semčice 
6.  Důvodové zprávy k :
-  projednání termínů konání řádných zasedání OZ 
v roce 2009
-  projednání výsledků průběžného auditu hospodaření 

obce za rok 2008
-  projednání a schválení návrhu rozpočtového provi-
zoria platného do schválení řádného rozpočtu na rok 
2009
-  projednání a schválení rozpočtové změny č.3
-  projednání výše finanční zálohy na provoz Masa-
rykovy základní a mateřské školy Semčice
- projednání a  schválení sdružení finančních 
prostředků 
-  projednání a schválení kupní smlouvy na koupi 
motoru TAZ 1500 na PS 12
-  projednání a schválení záměru na pronájem obec-
ních pozemků parc. č. 543/2 o výměře 3 901 m2 
a parc. č. 396/3 o výměře 2 179 m2 v k.ú. obce 
Semčice 
-  projednání a schválení dodatku smlouvy č. 1/2009 

pokračování na straně 2
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o odvozu komunálního odpadu 
-  projednání a schválení změny Obecně závazné 
vyhlášky č. 2/2005 o místních poplatcích. Změna 
sazby za komunální odpad čl. 16 
-  projednání a schválení smlouvy o smlouvě budoucí 
na umístění plynárenského zařízení na parc. č. 568/6
-  projednání a schválení zrušení DSO Podholí
-  projednání a schválení návrhu výběrové komise 
na firmu, která zpracuje projekt na odkanalizování 
středu obce Semčice

B) Schvaluje:
 
1   Program řádného zasedání zastupitelstva obce :
  a)  s tím, že se ruší bod č. 9. Projednání a schválení 
smlouvy o odečítací a rozúčtovací službě s firmou 
Techem z důvodu nedodání úplných cen za služby 
ve smlouvě .
  b) a rozšiřuje program o dva body, a to pod číslem 
9. Projednání a schválení sdružení finančních 
prostředků a pod č. 10. Projednání a schválení kupní 
smlouvy na koupi motoru typ TAZ 1500. Ostatní 
body se tak posunou o jedno místo  
2.  Ověřovatele zápisu: Paní Evu Horákovou a pana 
Mgr. Freda Böhma
3.  Navrhovatele usnesení: Pana Ing. Jiřího Čejku 
a pana Mgr. Freda Böhma
4.  Termíny konání řádných zasedání OZ v roce 2009 
: 23.2., 20.4., 22.6., 14.9., 14.12. 2009
5.  Návrh rozpočtového provizoria obce na rok 2009 
platného do schválení řádného rozpočtu obce  na rok 
2009, tak, jak byl přednesen. Během trvání plat-
nosti rozpočtového provizoria  je dovoleno čerpat 
každý měsíc maximálně 1/12 (jednu dvanáctinu) 
skutečných výdajů za  minulý rok 
6.  Návrh rozpočtové změny č.3 podle účelových 
znaků a položek, tak, jak byl přednesen 
       a) zvýšení rozpočtových příjmů o  1 438 636,- Kč
       b) zvýšení rozpočtových výdajů o     382 346,- Kč
       c) snížení rozpočtových výdajů  o     342 000,- Kč
      d) zvýšení běžného účtu o               1 398 290,- Kč
7.  Vyplácení záloh na provoz Masarykovy základní 
a mateřské školy v Semčicích do schválení řádného 
rozpočtu na rok 2009 ve výši : v lednu 166 666,- Kč
                                                  v únoru166 666,- Kč
8.  Sdružení finančních prostředků na opravu krovu 
kostela v Semčicích ve výši 45 000,- Kč, s podmín-
kou, že obci bude poskytnuta smlouva o dílo, 
kde bude prokazatelné účelné využití finančních 
prostředků poskytnuté obcí
9.  Uzavřít kupní smlouvu na koupi motoru typ TAZ 
1500 v hodnotě 6 000,- Kč
10. Uzavřít nájemní smlouvu s panem Ing. Josefem 
Heřmanským na pozemky parc. č. 543/2 a parc.

č. 396/3 v k.ú. Semčice o celkové výměře 6 080 m2. 
Roční nájemné bude 585,- Kč .
11. Uzavřít dodatek ke smlouvě č. 1/2009 o odvozu 
komunálního odpadu s firmou Compag . 
12.  Změnu v Obecně závazné vyhlášce č. 2/2005 čl. 
16 o místním poplatku za odvoz komunálního od-
padu 
13. Uzavřít smlouvu o smlouvě budoucí na umístění 
plynárenského zařízení na parc.č. 568/6
14. Zrušení DSO Podholí ve smyslu článku VIII. 
stanov 
15. Uzavřít smlouvu s panem Ing. Michalem Chra-
mostou autorizovaným inženýrem na zpracování 
projektu na ,,Odkanalizování středu obce Semčice“ 
16. Žádost na ponechání odpisů na rok 2009 
Masarykově základní a mateřské škole Semčice

C) Ukládá:

   a)  Starostce  Janě Dlouhé:
1. Zabezpečit chod obce během 2 měsíců 
rozpočtového provizoria do schválení rozpočtu 
na rok 2009
2. Podepsat dohodu o sdružení finančních prostředků 
na opravu kostela v Semčicích s podmínkou dodání 
smlouvy o dílo, kde bude prokazatelné účelné využití 
finančních prostředků
3. Podepsat kupní smlouvu na koupi motoru 
4. Uzavřít smlouvu na pronájem obecních pozemků 
s panem Ing. Josefem Heřmanským                                                                                         
5. Podepsat dodatek ke smlouvě č.1/2009 s firmou 
Compag Mladá Boleslav a.s. na likvidaci komunál-
ního odpadu 
6. Podepsat smlouvu o smlouvě budoucí na umístění 
plynárenského zařízení na parc. č. 568/6 
7. Informovat Ing. Michala Chramostu o výsledku 
výběrového řízení na zpracování projektu na od-
kanalizování středu obce Semčice a uzavřít s ním 
smlouvu                                                                       
8. Informovat paní Mgr. Janu Kočovou o usnesení 
ve věci výměny oken na č.p.7 

   b)  Ing. Josefu Hrnčířovi
1. Ve spolupráci se stavebním výborem připravit pod-
klady pro záměr výměny oken v budově mateřské 
školy č.p.7 Semčice .

Jana Dlouhá
starostka

V Semčicích dne 15.12.2008
Zapsala: Lucie Karabinová
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Zastupitelstvo obce Semčice:

A) Bere na vědomí:
 
1.   Informace o plnění úkolů uložených OZ na jed-
nání ze dne 15.12.2008
2.   Důvodové zprávy k :
- projednání a schválení rozpočtu obce na rok 2009
- projednání a schválení zpráv o činnosti výborů 
a komise za rok 2008
- projednání a schválení návrhu odměn členům 
výborů a komise OZ za činnost v r. 2008
- schválení zápisu v kronice obce za r. 2008
- projednání výsledku hospodaření Masarykovy zák-
ladní a mateřské školy Semčice za rok 2008
- projednání a schválení dohody o sdružení finančních 
prostředků na vybudování elektrické přípojky v kos-
tele sv. Prokopa v Semčicích
- projednání a schválení dodatku č. 2 k  mandátní 
smlouvě č.3/2007 na ,,Vodovod Semčice - Žerčice“
- projednání a schválení mandátní smlouvy č.1/2009 
ke zpracování projektu ,,Odkanalizování středu obce 
Semčice“
- schválení  úpravy Směrnice  Obce Semčice 
pro vedení účetnictví - cestovní náhrady, a to dle 
vyhlášky 451/2008 Sb., platnou od 1.1.2009

B) Schvaluje:
 
1.  Program řádného zasedání zastupitelstva obce, 
tak, jak je uveden na pozvánce s odkladem projed-
nání jednoho bodu na mimořádné zasedání, a to bodu 
č.7. Projednání výsledku hospodaření Masarykovy 
základní a mateřské školy Semčice za rok 2008 
2.  Ověřovatele zápisu: Pana Petra Košťála a pana 
Mgr. Freda Böhma
3.  Navrhovatele usnesení: Pana Ing. Josefa Hrnčíře 
a pana Mgr. Freda Böhma
4.  Rozpočet obce na rok 2009, jako schodkový 
. Schodek bude hrazen z finančních prostředků 
obce z minulého roku, včetně příjmů a výdajů 
uskutečněných v době  rozpočtového provizoria .
5.  Zprávy o činnosti výborů a komise za rok 2008
6. Odměnu členům výborů a komise za činnost 
v roce 2008 :
      pro finanční výbor  -  600,- Kč
      pro kulturní a soc. výbor -   2 400,- Kč                                                                                                        
      pro kontrolní výbor -  600,- Kč                                                                                    
      pro výbor pro rozvoj obce a ŽP -  1 800,- Kč                                                                                                                  
      pro stavební výbor -  600,- Kč
      pro přestupkovou komisi – 1 200,- Kč

7.  Zápis v kronice obce za rok 2008
8.  Odměnu paní Jarmile Čvančarové ve výši 2 000,- 
Kč čistého za vedení kroniky Obce Semčice za rok 
2008
9. Schvaluje dohodu o sdružení finančních prostředků 
na vybudování elektrické přípojky v kostele sv. 
Prokopa v Semčicích 
10. Dodatek č. 2  k mandátní smlouvě č. 03/2007  
na ,,Vodovod Semčice – Žerčice“, s tím, že bude 
opraven datum 06/2009 – termín dílčí fakturace 
11. Mandátní smlouvu č. 1/2009 ke zpracování pro-
jektu ,,Odkanalizování středu obce Semčice“
12. Úpravu vnitřní směrnice č.j. 40/2009 – cestovní 
náhrady podle vyhlášky č. 451/2008 Sb., platnou 
od 1.1.2009
13. Žádost paní Věry Staré o odpuštění poplatku 
za odvoz komunálního odpadu  pro svou dceru  
Kateřinu Starou, která žije již dva roky v An-
glii                                                                                                                                                             
14. Žádost paní Dangové (Kubíkové) o odpuštění 
poplatku za odvoz komunálního odpadu za pana 
Danga, který žije 5 let v Německu 
15. Odklad projednání žádosti o převodu přebytku 
hospodaření Masarykovy základní a mateřské školy 
Semčice na mimořádné zasedání

C) Ukládá:
 
      Starostce Janě Dlouhé :
1.  Provést rozpis rozpočtu podle podrobné rozpočtové 
sklady se zřetelem k závazným ukazatelům rozpočtu 
obce na rok 2009
2.  Průběžně provádět rozpočtová opatření, která 
nebudou zásadně měnit strukturu rozpočtu. 
O provedených změnách informovat zastupitelstvo 
obce 
3.  Podepsat dohodu o sdružení finančních prostředků 
na vybudování elektrické přípojky v kostele sv. 
Prokopa v Semčicích
4.  Podepsat dodatek č. 2  k mandátní smlouvě 
03/2007 na ,,Vodovod Semčice – Žerčice“
5. Podepsat mandátní smlouvu č. 01/2009 ke  zpra-
cování projektu ,,Odkanalizování středu obce 
Semčice“
6. Svolat nejpozději do 25.3.2009 mimořádné 
zasedání z důvodu schválení převedení přebytku 
hospodaření Masarykovy základní a mateřské školy 
Semčice 

V Semčicích dne 23.2.2009      Jana Dlouhá
Zapsala : Lucie Karabinová                         starostka

Č. j. 52/2009                Usnesení 
z řádného zasedání Zastupitelstva obce Semčice,

konaného dne 23. února 2009 v zasedací místnosti OÚ v Semčicích.
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ROZPOČET NA ROK 2009

 Rozpočet na rok 2009 je hned na počátku limitován 
v příjmové oblasti následky globální krize, proto 
jsme se rozhodly položky týkající se příjmů ze státní 
správy snížit přibližně o 15%. Přibližně pak budu 
sledovat trend vývoje příjmových položek rozpočtu 
ve srovnání  s lety 2007 a 2008 a poskytovat tyto in-
formace jednou za měsíc OZ, proto, aby bylo možné  
v případě příznivých čísel, rozhodnout o dalších 
investicích, nebo, v případě nepříznivého vývoje, 
některé investice oddálit .Tento rok bude tak jako 
tak rokem mnoha rozpočtových změn.  Náš rozpočet 
počítá se zůstatkem na účtu na konci roku 2009 
ve výši přibližně 1 milionu Kč a to hlavně z důvodu 
rezervy neočekávaných výdajů nebo nepříznivého 
vývoje příjmů .

A teď již k číslům rozpočtu na rok 2009.

Příjmy: daňové   5 655 270 Kč
  nedaňové     745 240 Kč
  kapitálové                0 Kč
  přijaté dotace     959 960 Kč

Což je celkem za příjmy  7 360 470 Kč

Výdaje: běžné   6 990 820 Kč
  kapitálové  4 420 000 Kč

Což je celkem za výdaje           11 410 820 Kč

Tzn., že rozdíl příjmů a výdajů je    - 4 050 350 Kč. 

A teď informace k největším výdajům v rozpočtu 
které by vás mohly zajímat. Největší položky jsou 
tyto:
 610 000,- položení asfaltového koberce 
   U Okálů
 3 500 000,- vodovod Semčice – Žerčice
 300 000,- projekt kanalizace pro střed 
   obce
 210 000,- dětské hřiště
 100 000,- projekt na přestavbu budovy 
   a kabin na koupališti
 135 000,- havarijní stav ZS, odizolování 
   budovy
 340 000,- výměna oken a zateplení obec-
   ních budov + dveře u škol-
   níka
 100 000,- dveře obchod + kotel prodej-
   na potravin 
 540 000,- odvoz odpadů a kontejnerů

Závěrem bych chtěl říci, že se snažíme plnit sliby, 
které jsme si předsevzali před zvolením do obecního 
zastupitelstva .
                
                                                    

Za finanční výbor Petr Košťál 

Údaje o počasí v Semčicích za uplynulý rok

 Rok 2008 patřil s průměrnou teplotou 10,2°C k velmi 
teplým. Byl třetím rokem v dlouhé řadě od roku 1914 
s průměrnou teplotou nad 10°C. V posledních deseti 
letech byly čtyři (rok 2000 10,6°C, 2007 10,5°C, 
2008 10,2°C, 2002 10,1°C). Průměr ročníků 2001 
– 8 je 9,7°C zatím, co padesátiletý průměr (1951 
– 2000) je 8,7°C. Nadprůměrně teplé byly měsíce 
leden,únor, březen, květen, červen, září, listopad, 
prosinec. Tropických dnů, kdy rtuť teploměru vys-
toupila nad 30°C bylo 19 (v květnu 1, v červnu 3, 
v červenci 10, v srpnu 4 a v září 1). Nejvyšší teploty 
byly naměřeny 19.7. a 1.8. - 33,1°C. Nejteplejší dny 
1.8. a 6.9. - denní průměr 25,2°C. Padly tři teplotní 
rekordy: 24. února 18,3°C, 6. září 32,6°C a 5. listo-
padu 19,3°C. Nejstudenějším dnem byl 31. prosi-
nec. Denní průměr byl – 5,9°C. Nejnižší teplota byla 
naměřena 17. února  –10,2°C, u země -12,9°C.
Srážek spadlo 541 mm. Padesátiletý průměr je 
570 mm, průměr za posledních 8 let je 591 mm. 
Výrazně vlhké byly měsíce leden, březen, duben, 

a říjen. Sušší byly květen, červen, srpen a zvláště 
září (16 mm = 38 % normálu). Nejvíce srážek za 24 
hodin spadlo 3. července 18,9 mm. Nejvíce sněhu 
bylo 8.1. a to 11 cm. První sníh napadl 22. listo-
padu. Pěticentimetrová vrstva vydržela dva dny. 
Slunce svítilo 1657 hodin. Padesátiletý průměr je 
1603 hodin a průměr posledních osmi let je 1750 ho-
din. Mimořádně slunný byl únor a červen. Nejslabší 
byl říjen. V průběhu roku přešlo přes Semčice 33 
bouřek. Nejsilnější byla 1. března. Vítr dosahoval ry-
chlosti až 12 m /vteřinu. Větrno bylo i 2. a 3. března. 
V některých částech republiky dosahoval vítr až síly 
orkánu. Nazván byl Emma a způsobil škody na bu-
dovách a hlavně na lesních porostech. Dne 25. března 
po 19,00 hodině byla sněhová bouře. Napadlo 5 cm 
sněhu, slabě sněžilo i v noci a druhý den. Sníh rych-
le roztál. Při bouřce 31. května vál silný vítr a slabě 
pršelo. Velké množství srážek však spadlo v okolí 
Benátek, Mladé Boleslavi a Mnichova Hradiště,

pokračování na straně 5
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kde došlo k zatopení sklepů.
Meteorologická stanice je umístěna v areálu 
Řepařského institutu v nadmořské výšce 235 m. 
První záznamy jsou u srážek z roku 1909, u teplot 
jsou vedeny záznamy od roku 1914, u slunečního 
svitu od roku 1923. Poslední čtyři roky zároveň 

s pozorováním jevů a zapisováním teplot v 7, 14, 21 
hodin probíhalo i měření automatické. Od 1.1.2009 
probíhá jen měření automatické. Přes počítač 
jsou údaje okamžitě každou čtvrt hodinu k dispo-
zici pracovníkům Hydrometeorologického ústavu 
v Praze.

Údaje z archivu         měsíc průměr
teplota/srážky

        měsíc    teplota/srážky

Nejstudenější    únor 1929       -11,6°C      leden 1942        -10,0°C
Nejteplejší    červenec 2006        23,5°C      srpen 2003         21,8°C
Nejsušší    září 1959       bez srážek      říjen 1943        0,1 mm
Nejmokřejší    srpen 1977       228 mm      červenec 1981       226 mm
Údaje z archivu          rok      průměrná

teplota, srážky,
sluneční. svit

        rok      průměrná
teplota, srážky,
sluneční svit

Nejteplejší          2000        10,6°C          2007        10,5°C
Nejchladnější          1940          6,3°C          1941          7,1°C
Nejmokřejší          1939       871 mm          1981       831 mm
Nejsušší          1911       354 mm          1959       369 mm
Nejvíce s. svitu          2003     2051 hod.          1947     1949 hod.
Nejméně s. svitu          1970     1384 hod.          1966     1411 hod.

                                                                                                    Zapsala  Blažena Dunovská

Ze starých Semčic

O KONÍCH

     Koně provázeli člověka po staletí a sloužili mu. Nejinak tomu bylo v Semčicích .
Dosloužili úplně v roce 1961. Dnes jsou již v Semčicích pouze tři pamětníci, kteří s koňmi
kdysi pracovali : František Moc, Vl. Sládek a Josef Čvančara .
     V naší obci byli koně používáni k zemědělským pracem a v dopravě. Jeden pár koní
potřeboval pro svoji obživu asi jeden hektar polí a zastal práce na 10-15 ha polí. V usedlosti
menší než  10 ha byl jeden pár koní přepych a tak menší zemědělci mívali koně jen jednoho
ke kterému případně připřahali i krávu. Potrava pro koně byla jetelové, vojtěškové nebo luční
seno a oves . Při napájení vypil kůň i tři putny vody .
     Když koně dosloužili pro stáří, byli utraceni na jatkách . Řezník vrátil majiteli koně kopyta
s holení a podkovy jako důkaz, že koně utratil a neprodal k dalšímu užívání .
     Postroje pro koně byly většinou dvoje – do kočáru tzv. „brukšíry“ a postoje pro práci . Na
těžké práce se koně strojili do „chomoutu“.
Chomouty koním dělal na míru sedlář Nejman z Dobrovice .
     Povozy pro koně mívaly před válkou ráfová kola a daly se různě přestavovat – na pargán,
korbu, žebřiňák, voznici atd. Dřevěné součásti vyráběl kolář pan Dusil č.p.46 /nyní
Masákovi/, ráfování a kováni dělal pan Sládek v kovárně č.p. 38 .
     V létě po práci byli upocení koně plaveni v místním brůdku, který býval v místě vedle
Staníkových u vjezdu do dvora . Koně si hlavně chladili bolavá místa poštípaná od ovádů,
kterým se říkalo „brumbáři“. Bývalo jich ohromné množství, právě tak much .
     Nejlepší tahouni v okolí byli Míša a Bubík pana Heřmanského č.p.15 . Té nejhorší dřiny
zbavily koně traktory, tenkrát ovšem už v JZD .

ZÁVODNÍ JÍDELNA
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ZE STARÝCH SEMČIC

 Koně provázeli člověka po staletí a sloužili mu. Ne-
jinak tomu bylo v Semčicích. Dosloužili úplně v roce 
1961. Dnes jsou již v Semčicích pouze tři pamětníci, 
kteří s koňmi kdysi pracovali: František Moc, Vl. 
Sládek a Josef Čvančara.
 V naší obci byli koně používáni k zemědělským 
pracem a v dopravě. Jeden pár koní potřeboval pro 
svoji obživu asi jeden hektar polí a zastal práce 
na 10-15 ha polí. V usedlosti menší než  10 ha byl 
jeden pár koní přepych a tak menší zemědělci mívali 
koně jen jednoho ke kterému případně připřahali 
i krávu. Potrava pro koně byla jetelové, vojtěškové 
nebo luční seno a oves . Při napájení vypil kůň i tři 
putny vody.
 Když koně dosloužili pro stáří, byli utraceni 
na jatkách. Řezník vrátil majiteli koně kopyta 
s holení a podkovy jako důkaz, že koně utratil a ne-
prodal k dalšímu užívání.
 Postroje pro koně byly většinou dvoje – do kočáru 
tzv. „brukšíry“ a postoje pro práci. Na těžké práce se 
koně strojili do „chomoutu“.

Chomouty koním dělal na míru sedlář Nejman z Do-
brovice.
 Povozy pro koně mívaly před válkou ráfová kola 
a daly se různě přestavovat – na pargán, korbu, 
žebřiňák, voznici atd. Dřevěné součásti vyráběl kolář 
pan Dusil č.p.46 /nyní Masákovi/, ráfování a kováni 
dělal pan Sládek v kovárně č.p. 38.
 V létě po práci byli upocení koně plaveni v míst-
ním brůdku, který býval v místě vedle Staníko-
vých u vjezdu do dvora. Koně si hlavně chladili 
bolavá místa poštípaná od ovádů, kterým se říkalo 
„brumbáři“. Bývalo jich ohromné množství, právě 
tak much.
 Nejlepší tahouni v okolí byli Míša a Bubík pana 
Heřmanského č.p.15. Té nejhorší dřiny zbavily koně 
traktory, tenkrát ovšem už v JZD.

 V měsíci březnu 1982 začala výstavba nové 
závodní jídelny VŠÚŘ Semčice. Stará jídelna byla 
dosud v budově oddělení pro pěstování květin
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t. zv. tulipánově. Stavba začala bouráním pletivové 
klece bývalých výzkumných zahrádek s betonovými 
podezdívkami a betonových krechtů k uskladnění 
bulev cukrovky, které se již po dostavění klimati-
zované budovy skladu nepoužívaly. Vyhloubeny 
byly sklepy a stavba byla ve spodní části prováděna 
stavební skupinou závodu. Vrchní stavbu, mon-
tovanou z azbestocementoých panelů provedly 
Izolační závody Brno, závod Jindřichův Hradec. Pa-
nely a ocelové konstrukce dodal koncernový podnik 
Škoda Plzeň, závod Ejpovice. Rozpočet na výstavbu 
byl 2 071 000 KČS a termín dokončení prosinec 
1982. Provoz byl zahájen 1.června 1983. Strávníků 
bylo 132, z toho 20 důchodců z obce. Vařila Věra 
Chumlenová a Božena Zítková.
 Nyní je budova sídlem velkoobchodu obalovým ma-
teriálem JARICO.

 K menší ekologické havárii došlo 12. srpna 1987 
v kotelně VÚŘ  Semčice. Byl zjištěn únik topného 
oleje do potoka směrem Pěčice. Z poškození nádrže 
uniklo asi 500 kg oleje a potok byl znečištěn v délce 
4 km. Byly provedeny asanační práce a podnik byl 
pokutován 100 tisíci KČS.

 V roce 1982 se Osvětová beseda v Semčicích roz-
hodla, vydávat místní tiskovinu, Semčický zpravo-
daj. Místní tisk už vydávala celá řada obcí. Zpravodaj 
měl být vydáván zatím zkušebně do poloviny roku 
jako dvouměsíčník a měl se prodávat za 10 haléřů 
za list na úhradu režie. Záhlaví na úvodní stránce 
bylo vytisknuto v tiskárně, jinak byl rozmnožován 
na cyklostilu ve VŠÚŘ Semčice. Byla jmenována 
redakční rada. Odpovědným redaktorem byl kronikář 
Jiří Král, členy redakční rady byli Ing. Chochola, J. 
Vondrlík, V. Jiránek a V. Vítková. Tisk ve VŠÚŘ 
zajistila Stanislava Němečková. První číslo vyšlo 
10.ledna 1982 nákladem 100 výtisků a zdarma.

 V roce 1982 bylo v semčické mateřské škole zap-
sáno 58 dětí, z toho 19 předškolních. 26 dětí bylo ze 
Semčic, 10 z Pěčic, 6 z Dobrovice, 5 ze Ctiměřic, 3 

z Holých Vrchů, 3 z Mladé Boleslavi,  2 z Chudíře 
a po jednom z Úherců, Týnce a Vinařic. Ředitelkou 
byla Blanka Vlčková, učitelky Dana Antošková, Mi-
loslava Horynová a Anna Horáčková. Školnicí byla 
Miloslava Hornerová, vařila Věra Stará a Božena 
Brožková a pomocná síla Libuše Mulačová. 
O údržbu se staral Jaroslav Beneš.
 O umístění dětí v mateřské škole byl velký zájem 
a proto MNV přistoupil k výběru podle toho, jak se 
rodiče zajímají o práci MNV, tedy o brigády na ak-
cích „Z“.

 Zajímavá příhoda se stala v roce 1985 panu Du-
novskému. Když potřeboval opravit poruchu čer-
padla ve své studni, odsunul betonový kryt a chtěl 
sestoupil k čerpadlu. Tu zpozoroval že se kolem něj 
něco mihlo. Zjistil, že za ním do studny skočil jeho 
pes ve snaze ho zachránit. Pes spadl až do vody 13 m 
hluboko. Majitel rychle přinesl z půdy provazový 
žebřík a psa ze studny vynesl. Oběma se celkem nic 
nestalo.

 Jako zpestření programu 4. ročníku Memoriálu Bo-
humila Sládka na semčickém koupališti bylo krom 
volejbalového turnaje předvedení parašutistického 
seskoku. Parašutisté vrcholového armádního stře-
diska Prostějov předvedli seskok do cíle do kruhu 
50 cm. Většina skokanů předvedla perfektní výkon, 
ale přece jen jeden přistál až na poli za Kampeličkou. 
To bylo pro naše občany něco neobyčejného 
a hodně se o tom mluvilo. Večer skončil posezením 
u táboráku.

 Několik semčických kronik ilustroval na titulních 
listech náš občan pan Bohumil Diviš z č.p. 56. Pan 
Diviš se narodil v r. 1909 a zemřel 1987. Původním 
povoláním obchodník , později zaměstnanec aku-
mulátorky. Jako důchodce byl vrátným ve VÚŘ 
Semčice. Za války byl vězněn v koncentračním 
táboře v Německu. Pan Diviš měl dva koníčky, 
včelařství a malování.

HAVÁRIE

SEMČICKÝ ZPRAVODAJ

SEMČICKÝ ZPRAVODAJ

STUDNA

PARAŠUTISTÉ

ILUSTRÁTOR KRONIK



   Do historie sportu se zapsala Loučeň již v letech 
1889 – 1891. Loučeňský princ Erich Thurn-Taxis 
studoval v Anglii na universitě v Cambridge. Zde 
se seznámil s novou hrou – kopanou. V Cambridge 
hrál za studentské mužstvo. Tento sport se mu za-
líbil a přivezl k nám hru kopanou. Založil zámecké 
družstvo, v němž hrálo zámecké služebnictvo a míst-
ní občané z Loučeně a Patřína. Trénovalo se nahoře 
v zámeckém parku. Mužstvo mělo dres v knížecích 
barvách ThurnTaxisů červenomodrý příčně pruho-
vaný. Na hlavách měli všichni čepičku, kapitán 
výraznou. Štulpny byly bez chráničů a polovysoké 
boty zhotovil podle anglické předlohy loučeňský 
švec Richter. Mecenášem sportovního klubu byl ma-
jitel panství kníže Alexandr Thurn Taxis který bal 
v roce 1932 jmenován jeho čestným členem.

/Z. Macounová, A. Nezdarová : „Loučeň…/

 Po třicetileté válce kolem roku 1650 ležela pole 
statků pobořených a vypálených, jež neměla 
hospodářů, zčásti ledem a z části byla, a to již během 
války, osívána sousedy na třetinu, čili na „třetí snop“. 
To znamenalo, že třetinu výtěžku v obilí měl uživatel 
místo ouroku a robot odvésti vrchnosti. Pravidlem 
však jen malá část polí pustých statků byla ose-
ta. Úředníci by byli nejraději povolili vzdělávání 
pustých živnostísousedům  beze vší náhrady, jen aby 
pole aspoň poněkud byla vzdělána a neznehodnotila 
se docela. Bylo-li dost potahů po ruce, dali zorávati 
tu a tam ouhory sami. Stavební dříví z opuštěných 
stavení domovních bývalo rozneseno sousedy.
    Válka třicetiletá přispěla poněkud k vzniku větších 
selských gruntů. Vrchnost, nemohouce opatřiti pustý 
grunt zvláštním hospodářem, prodala jej sousedovi. 
Tak někteří měli dva tři selské grunty.

/Josef Pekař: „Kniha o kosti“./

Z NAŠEHO KRAJE

NEJSTARŠÍ FOTBALOVÝ KLUB
V ČECHÁCH TŘETÍ SNOP
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ZPRÁVY Z MASARYKOVY ZÁKLADNÍ ŠKOLY

ZÁPIS DO 1.TŘÍDY

 Dne 3. února 2009 proběhl zápis do první třídy Masa-
rykovy základní školy a mateřské školy v Semčicích. 
Všech 15 dětí, které přišly k zápisu zahájí docházku 
do základní školy, žádné nepožádalo prostřednictvím 
zákonného zástupce o odklad.
 Předškoláci  přišli složit svou první  významnou 
„zkoušku“. Tak jako každoročně plnili různé úkoly. 
Budoucí prvňáček musel prokázat pohotovost, 
soustředěnost, nebojácnost, také že umí reagovat 
na jednoduché pokyny, odpovídat na otázky. Byly 
prověřeny základní psychomotorické dovednosti 
a výslovnost. 
 Děti byly při zápisu velice šikovné, všichni se na ně 
těšíme. Školní rok zahájíme společně 1.září 2009. 

Mgr. Dana Antošková

DIVADLO V ZŚ

 První pololetí ve škole uběhlo jako voda a už tu byl 
den předávání vysvědčení.  ať už dopadlo jakkoliv, 
pro žáky 2.stupně byl připraven dárek v podobě di-
vadelního představení „Divadelní učebnice aneb 

České divadlo 20.století“.
Žáci se mohli seznámit s ukázkami her“Don Juan  
comp.“ z repertoáru Osvobozeného divadla J. Vos-
kovce aj. Wericha, „Válka s mloky“ od Karla Čapka, 
kabaretní scénkou J. Suchého a J. Šlitra divadla Se-
mafor, muzikálem „Balada pro banditu“ divadla 
Husa na provázku a se svérázným humorem Divad-
la Járy Cimrmana ze hry „Vyšetřování ztráty třídní 
knihy“.
Úspěch byl ohromný!
Všichni se výborně bavili a místo hodinového 
představení trvala zábava hodinu a půl. Tak jak byly 
naše děti nadšeny výkonem herců, tak byli herci 
nadšeni publikem tvořeným našimi dětmi.
Spokojenost byla tedy na obou stranách a pro velký 
úspěch určitě pozveme Divadélko pro školy z Hrad-
ce Králové ještě někdy jindy.
       

Mgr. Ivana Zíková, učitelka školy

KNIHAŘI
 
 Ve středu 28.1.2009 jsme se 6.třídou jeli na hrad 
v Mladé Boleslavi. Vybrala jsem vzdělávací program 

pokračování na straně 8
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„Knihaři aneb Od listiny ke knize“. V výstavních 
prostorách v přízemí děti obdržely pracovní
listinu, kterou podle výkladu průvodkyně a exponátů 
vyplňovaly. Děti se dozvěděly, jakým způsobem 
vznikaly ve středověku knihy, co je pergamen a jak 
se vyráběl, kdo vynalezl první papír. Měly možnost 
vidět vystavené ručně psané a iluminované graduály 
a kancionály. Zahrály si i na středověkého písaře – 
pokusily se graficky vyřešit jednu stránku „svého ko-
dexu – na volný list papíru si vyznačily okraj textu, 
nalinkovaly řádky, umístily iniciálu, vyzkoušely si 
psaní brkem a dřívkem, doplnily i iluminaci – okra-
jovou a celostránkovou malířskou výzdobu.
Nakonec si vytvořily svoji vlastní pečeť a připojily 
k listině.
 Myslím si, že děti byly velmi spokojené a odjížděly 
domů s nově získanými vědomostmi a dovednostmi.
      

Mgr. Jiřina Rakušanová, třídní učitelka

DĚJEPISNÁ OLYMPIÁDA

 Ve středu 28.1.2009 se žáci naší školy zúčastnili 
Okresního kola dějepisné olympiády.
Tématem byla „Doba hradů a zámků v Čechách 
a na Moravě – do období renesance“.
 Naši školu reprezentovali 2 žáci z 9.A třídy – Jaro-
slav Novák a Ondřej Vaško.
Oba se umístili na předních místech, čímž mně 
i ostatním učitelům a spolužákům, udělali obrov-
skou radost. Byli nejlepší ze všech základních škol. 
Jaroslav Novák se umístil na 4. místě – pouhé 3 
body za 2. místem – a Ondřej Vaško na 5. místě ze 

36 soutěžících. Před nimi se umístili pouze 3 žáci 
z gymnázií.
       

Mgr. Jiřina Rakušanová, učitelka dějepisu

Z ČINNOSTI SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ

 Vážení spoluobčané dovolte, abychom Vám 
v Novém roce 2009 popřáli hodně zdraví a mnoho 
úspěchů v pracovním i osobním životě.
Vrátím se k závěru loňského roku, kdy jsme stihli 
ještě dvě akce. Dne 27. prosince se uskutečnil šipkový 
turnaj a 31. prosince jsme se rozloučili s rokem 2008 
tradičním silvestrovským pochodem okolím Semčic.
Rok 2009 jsme zahájili 17. ledna výroční členskou 
schůzí. Za účasti cca 70% členů a hostů jsme zhod-
notili činnost za rok 2008 a usnesli jsme se na pláno-
vaných akcích pro nastávající rok. Jsou to opakující 
se, veřejnosti prospěšné a společenské akce: čištění 
koupaliště, čištění kanálů, zájezdy, pořádání plesu, 
tradičního vinobraní, jarní cyklistický výlet atd. Ne-
zapomínáme samozřejmě na školení členů, sezná-
mení se s technikou a další činnosti spojené s výjez-
dovou jednotkou.
Starostu SDH Vladimíra Rejmona vystřídal v jeho 

funkci František Lojka. Vladimíru Rejmonovi tímto 
děkujeme, za jeho vykonanou práci ve funkci sta-
rosty. Novým členem našeho sboru se stal Roman 
Brdlík, kterému přejeme hodně úspěchů při práci 
ve sboru. 
Dne 14. února jsme v hospodě “ U naděje“ v Pěčicích 
pořádali hasičský ples, na kterém jsme se velmi 
dobře bavili. Děkujeme všem firmám, podnikatelům 
i občanům, kteří nám věnovali ceny nebo finanční 
částkou přispěli do tomboly. Díky Vám všem 
jsme mohli připravit bohatou tombolu, která byla  
příjemným vyvrcholením vydařeného plesu.
Ani jsme se nenadáli a máme před sebou masopustní 
veselí. Protože jste na něj jistě mysleli již od loňska, 
určitě máte připraveny nápadité a krásné masky, se 
kterými přijdete mezi nás. Sejdeme se v sobotu 28. 
února 2009 v 11. hodin u hasičské zbrojnice.

pokračování na straně 9
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Termíny výborových a členských schůzí v roce 2009:
každé 2. úterý v měsíci - 10. března (V); 14. dubna (ČL);
12. května (V); 9. června (V); 8. září (ČL); 13. října 
(V); 10. listopadu (V); 8. prosince (V)

Z činnosti výjezdové jednotky
Dne 7. 12. 2008 v 10:00 hodin proběhlo v  hasičárně 
poslední školení loňského roku. Tématem byla zdra-
votní příprava pod vedením Mudr. Leo Šklubala.
Během prosince a začátkem ledna jsme rekonstruova-
li úložné prostory v nástavbě Tatry, do kterých byla 
umístěna technika (plovoucí čerpadlo, elektrocen-
trála, kalové čerpadlo, motorová pila a další). Tato 
rekonstrukce byla časově velmi náročná. Všem, kteří 
se na této práci podíleli, patří velký dík.
Dne 7. ledna proběhlo další školení na téma hašení 
požáru za silného mrazu, kterého se zúčastnili i ko-
legové z výjezdové jednotky v Dobrovici.
8. února jsme si vyzkoušeli znalost uložení věcných 
prostředků v CAS 32 T 148. Pozvali jsme též hasiče 
z Pěčic, abychom utužili vztahy mezi hasiči z okol-
ních vesnic.

17. února jsme Tatru odvezli k panu Malíkovi 
na plánovanou údržbu.

Plán školení na rok 2009
 7.1. - zásah za ztížených povětrnostních pod-
mínek, kondiční jízdy
 8.2. - znalost uložení věcných prostředků  
v CAS 32 T 148
 7.3. - cyklika v MB, příprava techniky 
na nadcházející sezónu
 8.3. - výcvik DP
 Duben - výcvik jednotky v požárním sportu 
a DP
 Květen - soutěže. 
 Červen - okresní soutěž
 Září - výcvik jednotky, taktické cvičení 
s HZS MB
 Říjen - příprava techniky na zimu
 Listopad - školení v DP
 Prosinec - zdravotní příprava 

Za SDH Semčice Karel Kočí

Z ČINNOSTI TJ SOKOL SEMČICE

 Zima jako z obrázků Josefa Lady a My máme tak 
říkajíc „okurkovou sezónu“. Ještě, že tu je školní 
tělocvična, kde se dá sportovat – hrát nohejbal, fot-
bal. Takže naši hráči „testují“ a prohánějí nové po-
sily – abychom se měli na jaře na co dívat.
 V sobotu 21.2.2008 proběhla v  klubovně 
na koupališti členská schůze. Jsme rádi, že jsme 
mezi hosty mohli přivítat zástupce Obce Semčice 
i nového předsedu SDH .
V úvodu jsme museli členské základně přednést 
odstupující dopis stávajícího předsedy Honzy Klima. 
Odstěhoval se mimo okres, změnil zaměstnání – a to 
vše s funkcí předsedy už skloubit nešlo. Za práci, 
kterou v Sokole odvedl – ať v jeho vedení nebo 
i v mnoha předchozích letech mu všichni děkujeme 
a věříme, že jako člen – nám zůstane i nadále věrný. 
   To  byl také důvod dalšího důležitého bodu pro-
gramu . Mimo to, že jsme zhodnotili svou práci 
i výsledky hospodaření,  museli jsme doplnit vý-
bor do potřebného -  lichého počtu členů. Jsme rádi 
– že  fotbalisté svým návrhem – splnili naše přání, 
aby i oni měli ve vedení Sokola svého zástupce. 
Členská schůze jednomyslně schválila jako nového 
člena výboru – Ing. Romana Hřebíka. Je jedním 
z nových obyvatel Semčic a nás velice těší, že se 
zapojí do práce v naší organizaci.  Výborová schůze 

se sejde do 14 dnů a na svém zasedání zvolí nového 
předsedu tělovýchovné jednoty.

Ještě uvádím rámcový plán činnosti. Neupřesněné 
termíny akcí budou včas doplněny a uveřejněny 
běžným způsobem.
Březen 2009 – Fotbálek na Pepíka ( 21.3.2009)
Duben 2009 – Rej čarodějnic
Květen 2009 – 1.májový pochod
                         SOUMRAK Band (30.5.2009)
Červen 2009 – WIXX Na stará kolena a Luboš 
Odháněl (26.nebo 27.6.2009)
Červenec  2009 – Memoriál Boh. Sládka (4.7.2009)
Srpen 2009 – Půlnoční nohejbalový turnaj (14.8.2009)
                       SOUMRAK Band (21.8.2009)
Září 2009 -     Nohejbalový turnaj
Prosinec 2009 – Fotbálek
                           Nohejbal nad 40 let nebo nad 100 kg    

Při pohledu z okna – si na jaro budeme muset ještě 
nějakou chvíli počkat, ale o to víc se budeme těšit. 
Snad bude na co ….

Za TJ Sokol Semčice Vlaďka Hynková
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* Žádáme chovatele psů, aby zabránili volnému 
pohybu svých pejsků po veřejných prostranstvích 

a komunikacích obce. Zabrání se tím nechtěnému 
znečišťování těchto prostor.

Semčický zpravodaj: periodický tisk vydávaný 5x ročně v počtu 250 výtisků
Místo vydání: Semčice

Číslo výtisku: 1, Datum vydání: 27.2.2009, ZDARMA
Evidenční číslo: MK ČR: E 10412

Vydavatel: Obec Semčice, 294 46 Semčice 10, IČ: 00238597
Kontakt: telefon: 326 388 130, fax: 326 388 286, e-mail: ou@obecsemcice.cz

http: www.obecsemcice.cz
Tisk: Zdeněk Gola, Bělská 151, Mladá Boleslav

Grafická příprava: Květoslav Křováček, TGM 1078, Mladá Boleslav

Občanské sdružení „TÁBORNÍCI“

resp.

Letní Dětský Tábor (LDT) „Zář“

nabízí Vašim dětem možnost

aktivně strávit část letních prázdnin

na letním dětském táboře

s dlouholetou tradicí

Termín: od 1.8. do 15.8. 2009
Místo: Westernové městečko Stonetown, 

Kamenice u Herálce, (okr. Humpolec)

Cena: 3.500,- Kč

Kontakt: 

Mgr. Magdalena Fišerová, Luštěnice,

mob. 604 240 387

email: MagdalenaFiserova@seznam.cz 

Ing. Roman Hřebík, Semčice,

mob. 724 283 240

email: hrebikroman@seznam.cz

Podrobnosti a fotografie naleznete na:

www.ldtzar.wz.cz

Inzerce

Inzerce

ŽÁCI A UČITELÉ

Masarykovy základní školy

a mateřské školy Semčice

Vás zvou na

VELIKONOČNÍ VÝSTAVU

Místo: základní škola

Termín: 25.3. - 8.4.2009

Čas: všední dny 13 - 18 hodin

Vystaveny budou dětské práce

s velikonoční tématikou

Za případné příspěvky děkujeme.


